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Vragen en antwoorden over de wet GDI 

 

Hieronder leest u de antwoorden op de vragen die zijn gesteld naar 

aanleiding van de consultatie van de wet GDI. 

 

Hebt u nog meer vragen?  

Mail uw vraag naar supportofficeeid@minbzk.nl en u krijgt zo snel mogelijk 

antwoord.  

 

I  WAT BEOOGT DE WET? 

 

1. Volgens de wet GDI moet een dienstverlener of aangewezen 

organisatie alle erkende inlogmiddelen accepteren. Betekent dit 

dat die een apart contract moet afsluiten voor elk erkend middel, 

naast het koppelpunt voor eIDAS? Of kan dit via een DISP (Digital 

Identity Service Provider)? 

Antwoord:  

De komende tijd wordt onderzocht hoe de dienstverlener optimaal 

ontzorgd kan worden op dit punt. Eén van de mogelijkheden is dat een 

bewerker- die nu soms ook wel DISP wordt genoemd- onder 

verantwoordelijkheid van de dienstverlener deze hierin ontzorgt. 

 

2. Gaan de Wet GDI en de uitvoeringstoets over natuurlijke personen 

en rechtspersonen? 

Antwoord:  

De huidige 1e tranche van de wet gaat over beiden. De Uniforme Set van 

Eisen zoals die is gepubliceerd heeft nog alleen betrekking op natuurlijke 

personen. Dat zal worden verbreed naar een versie waarin 

machtigingsrelaties worden opgenomen. 
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3. Waar of wat is de 2e tranche van de wet? 

Antwoord: 

De consultatie gaat over de 1e tranche van de Wet GDI. Die 1e tranche 

gaat over standaarden en identificatie en authenticatie. Over de inhoud 

van de 2e tranche zijn nog geen kaders vastgesteld. 

 

4. De Wet GDI stelt dat uitsluitend toegang kan worden verleend tot 

het (semi-)publieke domein door gebruik te maken van 

erkende/toegelaten middelen. Betekent dit dat de UZI pas 

verdwijnt? 

Antwoord:  

Ja, dat is uiteindelijk de bedoeling. VWS voegt er aan toe dat het de 

bedoeling was dat de UZI-pas wordt uitgefaseerd zodra een publiek 

middel op het niveau hoog beschikbaar is. In afwachting daarvan is 

besluitvorming over uitfasering van de UZI-pas nog niet definitief. Ook de 

tandarts valt onder de werking van de Wet GDI als deze als categorie 

wordt aangewezen/opgenomen in de bijlage. 

 

5. Is het uitsluitend met erkende inlogmiddelen toegang verlenen tot 

dienstverlening ook van toepassing op de keten van rechtspraak? 

Antwoord: 

Ja, als deze worden opgenomen in de bijlage van de wet of (later) worden 

aangewezen. 

  

6. Geldt dit ook voor de Advocatenpas? 

Antwoord:  

Ja, daarvoor geldt in beginsel het zelfde als t.a.v de UZI-pas. De Wet GDI 

geldt in beginsel ook voor het inloggen door andere beroepsbeoefenaren 

in het (semi)publieke domein op de niveaus substantieel en hoog. 

 

7. Geldt de Wet GDI voor het toelatingsproces van geneesmiddelen? 

(Dienstverlening aan bedrijven voor het toelaten van 

geneesmiddelen verloopt via een portaal van de Europese 

Commissie buiten Nederland.) 

Antwoord:  

Ook voor dienstverlening via andere portalen geldt dat deze moeten 

voldoen aan de acceptatieplicht van erkende inlogmiddelen. De 

acceptatieplicht in de Wet GDI stelt geen eisen aan die portalen, maar aan 

de toegang tot die portalen. Als dit conflicteert met EU-afspraken, dan is 

de vraag aan jullie dit te melden. 
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8. Is het juist dat aanwijzing of opname in de bijlage geschiedt mede 

namens de minister van het moederdepartement? 

Antwoord:  

Ja. We hebben de andere ministeries ook om input op de 

aanwijzing/opnamen in de bijlage gevraagd. 

 

9. Wordt het inloggen door bedrijven bij de overheid op dezelfde 

wijze geregeld als voor burgers? 

Antwoord: 

Ja. Wel is voor bedrijven een regeling van de verticale machtiging 

noodzakelijk. 

 

10. Wordt machtigen van burgers aan bedrijven ook geregeld? 

Antwoord:  

Ja, het voornemen is dat dit wordt opgenomen in de Uniforme Set van 

Eisen versie 2.0. 

 

11. Komen de eisen voor het inloggen door bedrijven onder USvE? 

Antwoord:  

Ja. 

 

12. Moeten dienstverleners met dienstverlening op niveau laag, toch 

de inlogmiddelen van het niveau substantieel of hoog accepteren? 

Antwoord: 

Ja, dit volgt uit artikel 5, tweede lid. Uiteindelijk wordt DigiD niveau laag 

uitgefaseerd. 

 

13. De Wet GDI voorziet in een overgangstermijn het uitfaseren van 

DigiD op niveau laag. Mag je daar ook eerder mee stoppen? 

Antwoord:  

Ja. Het is aan de dienstverlener om het betrouwbaarheidsniveau van zijn 

diensten te bepalen, aan de hand van de daarvoor bij ministeriele regeling 

te stellen criteria. De verwachting is dat diensten op niveau laag (moeten) 

worden afgebouwd.  

 

14. Geldt de wet ook als personen machines machtigen om namens 

hen of een ander zaken met de overheid te doen? Dat zit niet in e-

Herkenning. 

Antwoord:  

De Wet GDI gaat ook over de online relatie organisatie-vertegenwoordiger 

(gemachtigde) richting overheid. Dus niet verkeer tussen machines sec. 

Er moet een bevoegde persoon achter de machine zitten; er moet sprake 

zijn van online inloggen met een eID op basis van een machtiging. Dat zal 

in de MvT worden verduidelijkt. 
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15. Heeft het wetsartikel over standaarden een andere doelgroep 

heeft dan het wetsartikel over identificatie en authenticatie? 

Antwoord:  

Ja. In artikel 2 wordt de doelgroep voor de standaarden gemarkeerd. In 

artikel 3 wordt de doelgroep voor de identificatie en authenticatie 

vastgelegd. 

 
16. Welke standaarden worden verplicht? 

Antwoord:  

Gedacht wordt aan de standaarden zoals genoemd in de Memorie van 

Toelichting bij artikel 8 van de wet. In elk geval wordt de Webrichtlijn 

(WCAG 2.0) aangewezen. 

 

17. Biedt de wet een grondslag voor het stellen van eisen aan 

informatiebeveiliging? 

Antwoord: 

Ja. 

 

18. Wordt er voor publieke middelen een apart stelsel opgericht? 

Antwoord:  

Nee, publieke middelen moeten volgens de wet aan dezelfde eisen 

voldoen als private middelen. 

 

19. Hoe hard is het uitfaseren van DigiD basis? 

Antwoord: 

 DigiD  basis zal worden gaan uitgefaseerd. In de  huidige wettekst wordt 

nu een termijn van drie jaar genoemd. Er wordt volgend jaar een 

uitfaseringsplan gemaakt. 

 

20. Is de wet ook van toepassing op online portalen 

Antwoord: Ja, als daarvoor op niveau substantieel of hoog wordt ingelogd. 

De acceptatieplicht in de Wet GDI stelt verder geen eisen aan die 

portalen, maar dus slechts aan de toegang tot die portalen. Functionaliteit 

machtigingsregisters is voorzien  in de Uniforme set van Eisen 2.0, dus in 

lagere wetgeving op basis van de wet. Gesprekken hierover lopen nog. 

 

21. Wanneer gaat de acceptatieplicht in voor de zorg? 

Antwoord:  

In beginsel bij de inwerkingtreding van de wet. Voorwaarde hierbij is wel, 

dat het zorgdomein wordt opgenomen in (de bijlage bij) de wet. 
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22. Kunnen partijen verschillende rollen vervullen zoals gedefinieerd 

in de wet GDI?  

Antwoord:  

Ja, partijen kunnen meerdere rollen vervullen, mits zij zich houden aan de 

voor hen geldende eisen. 

 

23. Gaan de eisen ook gelden voor het SBR-domein? 

Antwoord:  

Ja, de wet is ook bedoeld voor het inloggen namens bedrijven. 
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II  DE TECHNIEK VAN HET AANSLUITEN 

 

24. Geldt de Uniforme Set van Eisen alleen voor inlogmiddelen voor 

burgers of ook voor inlogmiddelen voor bedrijven? 

Antwoord:  

De huidige versie van de uniforme set van eisen voorziet niet eisen voor 

de inlogmiddelen voor bedrijven. Bij inwerkingtreding van de wet GDI zijn 

deze eisen wel opgenomen in de uitvoeringsregelgeving. 

 

25. Waarom is niet gekozen voor een uniform koppelvlak? 

Antwoord:  

Hiervoor is gekozen, omdat techniekonafhankelijkheid van belang is voor 

voldoende aanbod aan inlogmiddelen tegen een aanvaardbare prijs en om 

voldoende gebruikersgemak te laten ontstaan. Het staat nog niet vast dat 

één uniform koppelvlak de meest passende oplossing is voor optimale 

ontzorging van dienstverleners.  

Er is samen met de Belastingdienst en leveranciers een traject gestart om 

de mogelijkheden te onderzoeken en te concretiseren hoe de aansluiting 

op meerdere inlogmethoden zo makkelijk mogelijk kan plaatsvinden. 

 

26. De koppelvlakkendiscussie speelt ook bij het Omgevingsloket 

Online. Hoe sluit dit aan op de verplichtingen uit de wet? 

Antwoord:  

De wet geldt uiteraard voor het inloggen op Omgevingsloket Online. Het 

vraagstuk van de koppelvlakken geldt dus ook voor het omgevingsloket. 

Zoals gezegd doen we nader onderzoek naar de meest geschikte 

oplossing, die ook voor deze dienst zal gelden. Daar kijken we dus nog 

heel goed naar in de voorbereiding van de 1e fase van uitrol. Iedereen die 

hierover ideeën heeft, is van harte welkom om deze met ons te delen.. 

 

27. Tijdens de pilots in 2016 bleek dat de kwaliteit van de makelaars 

(ontsluitende diensten) verschillend is. 

Antwoord:  

Dat is bekend. Het speelt ook bij het aansluiten door bestuursorganen op 

de verschillende landschappen van de middelen.  

 

28. We moeten ons realiseren dat het niet alleen om publieke 

dienstverleners gaat, maar ook om aangewezen semi-publieke 

organisaties. Dat kunnen ook kleine zorgverleners als 

fysiotherapeuten zijn. Hoeveel verantwoordelijkheid kunnen zij 

nemen voor het aansluiten op alle erkende middelen? 

Antwoord:  

Dat is een punt van aandacht. De komende maanden worden hiervoor 

actief de mogelijkheden onderzocht en worden de verschillende 

oplossingen geconcretiseerd. 
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29. Is er een Trusted Third Party die het elektronische verkeer 

bewaart? 

Antwoord:  

De Identityprovider (authenticatiedienst) heeft die rol. De 

vertrouwelijkheid wordt versterkt door gebruikmaking van het BSN-

Koppelregister. Identiteiten worden versleuteld en pas bij de 

dienstverlener terugvertaald naar het BSN. 

 

30. Zijn BZK en EZ zich bewust van de beperkte capaciteit die in 

Nederland beschikbaar is voor het gereed maken van 

dienstverleners voor implementatie van eIDAS en de 

acceptatieplicht uit hoofde van de Wet GDI? 

Antwoord:  

Door nu al breed over de wet te communiceren wordt er aan bijgedragen 

dat niet pas op het allerlaatste moment dienstverleners de aansluitplicht 

materialiseren. Dat is ook de reden dat we nu pilots doen en in 2018 

starten met een aantal voorlopers. 

 

31. Wie heeft inzage in het inzageregister? 

Antwoord:  

De gebruiker zelf. En in het kader van misbruik en –fraudebestrijding gaat 

nog  vastgelegd worden onder welke omstandigheden en 

randvoorwaarden welke functionarissen met welke bevoegdheden inzage 

kunnen krijgen. 

 

32. In hoeverre is men zich  bewust van technische problematiek? 

Antwoord:  

De huidige pilots lopen goed en er lopen nu POC’s waarin de werkwijze 

met de Polymorfe Pseudo ID’s worden beproefd. Tot nog toe zijn de 

uitkomsten positief. Uiterlijk 1 juli 2017 zijn de uitkomsten bekend. 

 

33. Waarom is de USvE Rule based in plaats van Principal –Based? 

 Antwoord: 

De USvE is gebaseerd op eIDAS-verordening en die is rule-based opgezet. 
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III  TOEZICHT 

 

34. Wat is de verhouding met de BIG? Moet het project ENSIA niet in 

de wet verankerd worden? 

Antwoord:  

De geldende beveiligingskaders zijn de basis voor de uitvoeringsregels op 

basis van de Wet GDI. We hebben niet het voornemen det project ENSIA 

(Eenduidige Normatiek Single Information Audit) in de wet te verankeren. 

De Baseline Informatiebeveiliging Nederlandse Gemeenten (BIG) is 

daarnaast een geldende interbestuurlijke afspraak en daar gaan we nu 

niet aan tornen. 

 

35. Vervalt het jaarlijkse DigiD-assessment? 

Antwoord:  

Bij de te stellen eisen aan informatieveiligheid en audits zal zoveel 

mogelijk worden aangesloten bij wat er voor bestuursorganen en 

aangewezen organisaties al geldt, waaronder de DigiD-assessments. het 

is denkbaar dat op termijn het GDI/eID-assessment het bestaande DigiD-

assesment overbodig maakt. 

 

36. Voor eerstelijns zorgverleners is het een grote uitdaging te 

voldoen aan de NEN norm 7510 voor informatiebeveiliging. Wordt 

dit met de Wet GDI versterkt? 

Antwoord:  

De wet verandert niets aan de normen. Wel wordt de wettelijke 

verankering versterkt. In de Wet GDI wordt voorzien in een normenkader 

voor informatieveiligheid dat aansluit op hetgeen al bestaat. 

 

37. Is de betrouwbaarheid afdoende geregeld? 

Antwoord:  

Ja. De hogere betrouwbaarheid is het hoofddoel van het programma. Het 

was dus ook onderdeel van de pilots met de multimiddelenaanpak. Hoe 

het publiek dit ervaart, komt dit terug in een publieksonderzoek dat we 

binnenkort starten. 

 

38. Wat voor termijnen zijn er voor toelating en toezicht? 

Wat voor eisen worden er gesteld? 

Antwoord:  

Er moet, om erkende (= toegelaten) partij te worden, worden voldaan aan 

de eisen die op basis van de wet worden gesteld. Deze eisen, alsmede de 

procedure voor erkenning en aanwijzing van de toezichthouder, moeten 

nog worden uitgewerkt.  
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IV  PLANNING 

 

39. In 2019 vindt de brede uitrol plaats van de nieuwe inlogmiddelen. 

Klopt het dat na inwerkingtreding van de Wet GDI er nog meer 

inlogmiddelen bij kunnen komen? 

Antwoord:  

Ja dat klopt.  

 

40. Wat is de planning? Wanneer wordt duidelijk hoe het uniforme 

koppelvlak, of het ontbreken daarvan, wordt geregeld? 

Antwoord:  

Het streven is eind 2017 gereed te zijn voor een aantal voorlopers die de 

multimiddelenaanpak dan gaan invoeren. Duidelijkheid over het 

koppelvlak moet er dan dus zijn, waarschijnlijk zal in het kader van de 

voorbereidingen van de uitrol in 2018 al een aantal maanden eerder dan 

eind 2017 een knoop zijn doorgehakt. 

 

41. De burger wil nu digitale toegang tot zijn patiëntgegevens. Het 

digitale patiëntendossier wordt echter pas met ingang van 2020 

de verplichte standaard. Wat moeten huisartsen in de periode 

tussen inwerkingtreding van de Wet GDI en 2020? 

Antwoord:  

Met de Wet GDI gaan we niet een invoeringstermijn krachtens andere 

regelgeving naar voren trekken. Wel is bekend dat VWS vaart wil maken 

zodat al vanaf 2018 patiënten digitaal inzage hebben in de gegevens, 

waar dat al kan worden ingevoerd. 

 

42. Huisartsen stellen investeringen in elektronische toegang 

mogelijk uit omdat nu nog niet duidelijk is op welke middelen 

moet worden aangesloten. 

Antwoord:  

Dat is waarom ook BZK haast maakt om met name in de zorg tot 

afspraken te komen. 

 

43. Wanneer worden de normen uitgewerkt?  

Antwoord: 

Deze worden de komende tijd uitgewerkt, worden rond of kort na de 

Tweede kamerbehandeling van de wet in consultatie gebracht en treden 

tegelijk met de wet in werking. 
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V  eIDAS 

 

44. Hoe verhoudt de eIDAS Verordening zich tot de Uitvoeringswet 

eIDAS en de Wet GDI? 

Antwoord:  

De Uitvoeringswet eIDAS gaat over één deel van de Verordening, 

namelijk de vertrouwensdiensten. Voor het andere deel, de 

grensoverschrijdende identificatie, is geen nationale 

implementatiewetgeving nodig. Hier werkt de Verordening rechtstreeks. 

Dus ook zonder de Wet GDI moeten de grensoverschrijdende middelen 

met ingang van 18 september 2018 worden geaccepteerd. 

 

45. Geldt eIDAS voor burgers en burgers namens bedrijven? 

Antwoord:  

Ja.  

 

46. Moet identificatie met het BSN plaatsvinden? 

Antwoord:  

Als er geen BSN is, dan kan het bestuursorgaan melden dat er 

onvoldoende mogelijkheid is om de dienstverlening te starten. Als het 

bestuursorgaan dit meldt aan de EU burger, dan voldoet het 

bestuursorgaan aan de verordening, zou je kunnen zeggen. Maar omdat 

we in Nederland het BSN willen toevoegen, maken we een koppeling 

tussen het eIDAS koppelpunt, de BRP en het BSN-koppelregister.  

 

47. Werkt grensoverschrijdend inloggen via eIDAS ook als je geen 

BSN hebt? 

Antwoord:  

Dat hangt er van af of voor de dienst een BSN vereist is. Als dat zo is en 

er is nog geen BSN aangemaakt, moet eerst een inschrijving in de BRP 

plaatsvinden. 

 

48. Gaat eIDAS over het hele BSN-domein? 

Antwoord: 

Nee. De Verordening gaat over ‘openbare instanties’. Die komen in de 

Nederlandse context nog het meest overeen met ‘aanbestedende 

diensten’ oftewel (semi-)overheidsinstanties. 

 

49. Geldt eIDAS ook voor het zorgdomein? 

Antwoord:  

De eIDAS-verordening is van toepassing op zogenoemde “openbare 

instanties”. Dit is een term die in de eIDAS-verordening is gedefinieerd. In 

de Memorie van Toelichting bij de Uitvoeringswet eIDAS wordt nader 

ingegaan op dit begrip. Dit begrip komt grotendeels overeen met een 

"aanbestedende dienst". Als een instantie dus aanbestedende dienst is, 
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dan is zij zeer waarschijnlijk ook "openbare instantie". Voor "zorg" in 

algemene zin is dat een complexe vraag. Op korte termijn zal het 

ministerie van EZ communiceren over de vraag welke Nederlandse 

dienstverleners eIDAS-compliant moeten worden. 

 

50. Hoe verhoudt de eIDAS Verordening zich tot de Uitvoeringswet 

eIDAS en de Wet GDI?   

Antwoord:  

De Uitvoeringswet eIDAS gaat over één deel van de Verordening, 

namelijk de vertrouwensdiensten. Voor het andere deel van de 

Verordening, de grensoverschrijdende identificatie, is geen nationale 

implementatiewetgeving nodig. Hier werkt de Verordening rechtstreeks. 

Dus ook zonder de Wet GDI moeten de door de EU-lidstaten 

genotificeerde middelen met ingang van 18 september 2018 worden 

geaccepteerd bij diensten op niveau substantieel of hoog. 

 

51. Geldt eIDAS voor burgers en bedrijven? 

Antwoord:  

De acceptatieplicht geldt voor burgers en burgers namens bedrijven.  

 

52. Gaat eIDAS over het hele BSN-domein? 

Antwoord:  

Nee. De Verordening gaat over ‘openbare instanties’. Die komen in de 

Nederlandse context nog het meest overeen met ‘aanbestedende 

diensten’.  

 

53. Geldt eIDAS ook voor het zorgdomein? 

Antwoord:  

Een zorgverzekeraar die DigiD reeds accepteert en gaat migreren naar 

DigiD-hoog, of dit gaat accepteren, zal ingevolge de Wet GDI onder de 

scope vallen en moet Europees genotificeerde middelen gaan accepteren. 

Aangeven waar de grenzen van de reikwijdte van eIDAS liggen, is een 

complexe vraag. In de Memorie van Toelichting bij de Uitvoeringswet 

eIDAS verordening nader wordt ingegaan op het begrip "openbare 

instantie" en dat dit grotendeels overeenkomt met een "aanbestedende 

dienst". Als een instantie dus aanbestedende dienst is, dan is zij zeer 

waarschijnlijk ook "openbare instantie". Voor "zorg" in algemene zin is dat 

een complexe vraag.    

54. Moet identificatie met het BSN plaatsvinden? 

Antwoord:  

Als er geen BSN is, dan kan het bestuursorgaan melden dat er 

onvoldoende mogelijkheid is om de dienstverlening te starten. Als het 

bestuursorgaan dit meldt aan de EU burger, dan voldoet het 

bestuursorgaan aan de verordening. 
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55. Hoe divers kunnen de erkende middelen zijn in relatie tot eIDAS? 

Antwoord:  

De Uniforme Set van Eisen is voor een groot deel gebaseerd op eIDAS, 

met enkele toevoegingen i.v.m. de verwerking van het BSN. Deze set van 

eisen geeft aan waar alle te erkennen middelen op het niveau substantieel 

of hoog aan moet voldoen. 

 

56. Als je als middelenleverancier wordt toegelaten tot het BSN-

domein, word je dan ook automatisch genotificeerd voor eIDAS ? 

Antwoord: 

Nee, dat gaat niet automatisch. Je moet worden aangemeld bij de EU 

Commissie. Wel ligt het voor de hand dat wanneer je voldoet aan de wet 

GDI en de lagere regelgeving, je ook voldoet aan de eIDAS normen.  
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VII  UITVOERBAARHEIDS- EN HANDHAAFBAARHEIDSTOETS 

 

57. Klopt het dat de bestuursorganen wordt gevraagd input te leveren 

voor de uitvoerbaarheidstoets en handhaafbaarheidstoets die de 

makers van de wet vervolgens gebruiken bij de verdere 

vervolgstappen? 

Antwoord:  

Ja, deze input wordt gebruikt bij het finaliseren van het wetsvoorstel en 

bij het opstellen van uitvoeringsregelgeving. 

 

58. Gaat de uitvoeringstoets over de consultatie versie van de wet, of 

gaat die ook over de lagere regelgeving? 

Antwoord:  

De uitvoerbaarheids- en handhaafbaarheidstoets gaat over de 

consultatieversie van de wet. Hoewel de uniforme set van eisen een 

doorkijkje biedt naar de lagere regelgeving, zal er – in 2018 – ook een 

consultatie van de uitvoeringsregelegeving plaatsvinden . 

 

59. Wat is de scope van de uitvoerbaarheidstoets? Is dat 1e tranche 

Wet GDI en eIDAS? 

Antwoord:  

Het is alleen 1e tranche Wet GDI. 

 

60. Gaat de uitvoerbaarheidstoets ook over standaarden? 

Antwoord:  

De uitvoerbaarheidstoets gaat ook over wat er in het huidige wetsvoorstel 

staat over standaarden.  

 

61. We zijn begonnen met de uitvoeringstoets. Maar klopt het dat dit 

ingewikkeld is omdat de concrete invulling in lagere regelgeving 

nog niet gereed is? 

Antwoord:  

Ja dat klopt. Het is nu de wet die in consultatie is, met hierbij een 

voorlopige doorkijk naar een deel van lagere regelgeving. 

 

62. De kosten voor de dienstverleners zitten voor een belangrijk deel 

in de transactieprijs vermenigvuldigt met het aantal transacties. 

Is al meer bekend over de transactieprijs? 

Antwoord:  

Het beprijzingsmodel komt naar verwachting in het 2e kwartaal 

beschikbaar. De exacte prijsstelling (tarieven) worden dan later dit jaar 

bekend. Daarvoor zal nog een aanbesteding of vergelijkbare 

toelatingsprocedure worden doorlopen. 
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63. In hoeverre is het eerdere onderzoek van PBLQ/Ecorys naar de 

uitvoeringskosten van de toen nog brede Wet GDI bruikbaar voor 

deze uitvoeringstoets? 

Antwoord:  

Dit onderzoek was grofmazig en ook de scope was anders (namelijk de 

andere GDI-voorzieningen) en daarom niet bruikbaar voor dit onderzoek. 

We willen in deze consultatie meer precieze informatie over de 

uitvoeringseffecten boven water krijgen. 

 

64. Tot welk detailniveau willen BZK/EZ informatie; bijvoorbeeld bij 

vraag 1f van het format? 

Antwoord:  

Zo precies mogelijk. Meer praktische en uitvoeringstechnische beoordeling 

is pas mogelijk op basis van de uitvoeringsregelgeving die in een later 

stadium (2018) voor consultatie wordt voorgelegd. 

 

65. Vallen de aanpassingen van onze systemen, anders dan de 

aanpassingen die nodig zijn om de authenticatiemiddelen te 

kunnen accepteren, om van dit beveiligingsniveau gebruik te 

maken buiten de scope van de uitvoeringstoets? 

Antwoord:  

Bij het doen van de uitvoeringstoets is het de bedoeling om vooral naar 

de aanpassingen te kijken die nodig zijn voor het accepteren van de 

erkende auhtenticatiemiddelen. Voorafgaand aan het accepteren van de 

auhtenticatiemiddelen, moet het bestuursorgaan wel voor zijn eigen 

digitale dienstverlening bepalen welk betrouwbaarheidsniveau het 

authenticatiemiddel moet hebben voor toegang tot de digitale 

dienstverlening van het bestuursorgaan. Het is goed om de 

werkzaamheden die daar mee gepaard gaan in deze uitvoeringstoets te 

betrekken.  

 

66. In de conceptwet wordt de mogelijkheid geboden om open 

standaarden verplicht te stellen. In de Memorie van Toelichting 

wordt aangegeven dat toegankelijkheidsstandaarden en 

informatieveiligheidsstandaarden mogelijk verplicht worden 

gesteld. Klopt het dat het voornemen om deze standaarden 

verplicht te stellen t.z.t. ook middels een uitvoeringstoets 

voorgelegd zal worden?  

Antwoord: 

Met de huidige uitvoeringstoets is het de bedoeling om vooral naar de 

bepalingen in het concept wetsvoorstel (en de Memorie van Toelichting) te 

kijken. Dit is belangrijk, omdat dit ons input geeft over de uitvoerbaarheid 

van het brede, algemene kader dat in het concept wetsvoorstel staat.  

De lagere regelgeving (AMvB en MR) waarin de uitvoering wordt 

uitgewerkt, waaronder de verplicht te gebruiken (open) standaarden, 
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worden in een later stadium vastgesteld. Dan zal opnieuw bij de 

uitvoerende (overheids)organisaties onderzocht worden of de beoogde 

uitvoeringsregelgeving uitvoerbaar en handhaafbaar is.  
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VIII Financiering 

67. Wordt er een voorstel gedaan aan de 2de Kamer over de 

budgettering? 

Antwoord: 

 De kosten van het stelsel zitten in de rijksbegroting. De kosten van 

aanschaf en gebruik worden later meegnomen in de begroting van de 

desbetreffende dienstaanbieders. 

 

68. Door de oogharen heen wordt er 50 miljoen “lastenverzwaring” 

voorzien: gaat er tegemoet gekomen worden? 

Antwoord:  

Er zijn politieke uitgangspunten voor de financiering van het stelsel en de 

doorbelasting van het gebruik vastgesteld. De kosten van gebruik worden 

uiteindelijk door de dienstaanbieder gedragen. 


